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Ofte stilte spørsmål

Skattemessig fradrag for 
forsinkelsesgebyr mv.

Kategori: Skatt

Spørsmål: Det følger av Lignings-ABC at 
bøter, gebyrer mv. av overveiende straffe-
lignende karakter (pønal karakter) ilagt 
med hjemmel i lov eller forskrift, ikke er 
fradragsberettiget ved inntektsligningen 
selv om de øvrige vilkårene for fradragsrett 
foreligger.

Er det fradragsrett for forsinkelsesgebyr 
ilagt etter regnskapsloven § 8–3?

Svar: Ja. Lignings-ABC legger til grunn at 
gebyrer ved for sent leverte oppgaver, 
manglende betaling mv., normalt ikke vil 
anses å være av overveiende straffelignende 
karakter. 

Om ofte stilte spørsmål
I denne spalten gjengis utvalgte spørsmål som er kommet til Revisorforeningens henvendelsessystem. Revisorforeningen har etter 
beste evne avgitt svar basert på de konkrete saksforhold, men påtar seg ikke rettslig ansvar for riktigheten, fullstendigheten eller 
anvendeligheten av de svar som er gjengitt.

Tilleggsavgift som skyldes manglende 
betaling, overskridelse av parkeringstiden 
på parkeringsplass, forsinkelsesavgift etter 
ligningsloven § 10–1, forsinkelsesgebyr 
etter regnskapsloven § 8–3 og forhøyet 
utgående merverdiavgift etter merverdiav-
giftsloven § 21–2, gir fradragsrett. 

Betaler regnskapsfører/revisor forsinkel-
sesavgift for skattyter fordi regnskapsfører/
revisor kan lastes for forsinkelsen, vil det 
være en fradragsberettiget kostnad for 
vedkommende regnskapsfører/revisor. Har 
skattyter allerede fradragsført forsinkel-
sesavgiften, må skattyter inntektsføre kost-
nadsdekningen.

Helt ny lov om revisjon og 
revisorer
I det uoffisielle mandatet til lovutvalget 
som skal utrede revisorloven og regnskaps-
førerloven, legges det opp til at det skal 
lages en helt ny lov om revisjon og reviso-
rer. Utvalget som skal oppnevnes i høst 
skal også vurdere om det skal lages en 
felles revisor- og regnskapsførerlov. Det får 
18 måneder på seg til å utrede den nye 
revisorloven og ytterligere seks måneder 
for å utrede regnskapsførerloven. 

Utvalget vil bestå av 8-10 medlemmer fra 
instanser i offentlig og privat sektor. 
Revisorforeningen har foreslått adm. 
direktør Per Hanstad i foreningen, alter-
nativt styreleder Nina Rafen. Espen 
 Knudsen i Revisorforeningen vil bli en av 
sekretærene.  

Foreningen har etablert en referansegruppe 
fra ulike deler av bransjen som skal følge 
arbeidet tett. Topplederne fra de fem store 
revisjonsselskapene har møter med foren-
ingen for å diskutere revisjon av allmenn-
interesseselskapene og betydningen av ny 
lovgivning på dette området.

Ønsker en robust lov
Ifølge Hanstad er man sent ute med å sette 
ned et slikt utvalg, men at det likevel er 
bra å bruke nødvendig tid slik at man får 
laget en ny robust lov. – Vi er veldig for-
nøyd med mandatet. Jeg tror vi har alle 
muligheter til å få en god utredning og 
fornuftige løsninger, sa Hanstad.

Han sa at det nok også vil komme en dis-
kusjon om å beholde to revisorkategorier 
– om det bør være samme krav til god-
kjenning og en felles tittel for alle god-
kjente revisorer. Et spørsmål fra salen var 
om de som i dag er registrerte revisorer og 
som driver eget selskap ikke kan fortsette 
dersom det kreves at alle eksempelvis må 
være statsautoriserte? Hanstad beroliget 
med å si at det i så fall helt sikkert blir en 
overgangsordning slik som i Danmark. 
Han forventet for øvrig også en diskusjon 
om tittelen «statsautorisert» skal bestå eller 
om det vil komme en annen titulering.

Ny revisjonsberetning
Nye krav til revisjonsberetningen skal etter 
planen gjelde fra revisjonen av regnskaps-
året 2016. Norske versjoner av de interna-
sjonale standardene er nå på høring. Det 
er begrenset rom for å påvirke selve stan-
dardene, men høringen omfatter også 

utkast til nye eksempelberetninger. –Vi vil 
veldig gjerne ha innspill på hvordan revi-
sjonsberetningen kan utformes best mulig 
innenfor de nye standardene, sa Hanstad. 
Han mente at muligheten for dette er mye 
bedre med de nye standardene. Nå skal 
konklusjonen komme først, og omtalen av 
revisors og ledelsens ansvar kan gjøres 
kortere. 

– Det hadde vært interessant om man for 
eksempel kan lage forskjellige beretninger 
for store og små virksomheter, sa han. 

Hanstad tror at en av de største utfordrin-
gene som revisorene har i SMB-markedet, 
er at det kommuniseres for dårlig, men at 
den nye beretningen, som bransjen har 
tatt initiativ til, vil være et bidrag til å 
forbedre denne. 

Det er også viktig å komme i gang tidlig 
for å se på hvordan ny beretning skal 
håndteres overfor børsnoterte foretak hvor 
endringene blir størst. Ny beretning gjør 
at det kreves mer diskusjon med styret/
revisjonsutvalget, spesielt når det gjelder 
key audit matters, men det bør også kunne 
bidra til bedre kvalitet i regnskapsrappor-
teringen.


